

Volume XXVII: 2, 1973

PHOENIX



The Classical Association of Canada

Société canadienne des Etudes classiques

University of Toronto Press

CLASSICAL ASSOCIATION OF CANADA

SOCIÉTÉ CANADIENNE DES ÉTUDES CLASSIQUES

The Association, which holds its annual meeting each June, was founded in 1947 to promote the study of Classical antiquity. It publishes *Phoenix*, which appears quarterly, and *Classical News and Views*. Copies of both publications are sent to all members.

La Société, qui tient sa séance annuelle en juin, a été fondée en 1947, pour encourager l'étude de l'antiquité classique. Elle publie le *Phoenix*, revue trimestrielle, et les *Echos du Monde classique*. La qualité de membre de la Société donne droit à ces deux publications.

MEMBERSHIP FEES

Ordinary \$10.00
Sustaining \$15.00
Students \$ 4.00

COTISATIONS

Membres adhérents \$10.00
Membres bienfaiteurs \$15.00
Étudiants \$ 4.00

Fees, which fall due on January 1st of each year, should be sent to the Treasurer, Professor D. Brearley, University of Ottawa, Ottawa, Ont.

On est prié de payer la cotisation (due au 1 janvier de chaque année) au trésorier de la Société, M. le professeur D. Brearley, University of Ottawa, Ottawa, Ont.

Phoenix is also available to those who are not members of the Classical Association of Canada. The annual subscription is \$10.00. Subscriptions should be sent to the Secretary-Treasurer of *Phoenix*, Professor Peter Derow, University College, Toronto, M5S 1A1.

On peut aussi obtenir le *Phoenix*, sans être membre de la Société canadienne des Etudes classiques, en payant une cotisation annuelle de \$10.00 au secrétaire-trésorier du *Phoenix*, M. le professeur Peter Derow, University College, Toronto, M5S 1A1.

SUPPLEMENTARY VOLUMES

VOLUMES SUPPLÉMENTAIRES

A series of supplementary volumes is published by the University of Toronto Press. These are not included in the annual subscription to the journal, but may be ordered from the University of Toronto Press, Front Campus, Toronto, M5S 1A6.

Une série de volumes supplémentaires est publiée par les presses de l'Université de Toronto. Ces volumes ne sont pas inclus dans la souscription annuelle au *Phoenix*, mais doivent être commandés directement à : University of Toronto Press, Front Campus, Toronto, M5S 1A6.

BACK ISSUES

ANCIENS NUMÉROS DU PHOENIX

All back issues of the journal are kept in print. Orders should be addressed to the Editor.

On peut se procurer tous les anciens numéros du *Phoenix*. On adressera ces commandes au Directeur.

COMMUNICATIONS

CORRESPONDANCE

Manuscripts of articles for publication, books for review, and other communications should be sent to the Editor, Professor T. M. ROBINSON, Trinity College, Toronto, M5S 1H8.

On est prié d'adresser les manuscrits des articles à publier, les livres pour compte rendu et toute autre correspondance au Directeur, M. le professeur T. M. ROBINSON, Trinity College, Toronto, M5S 1H8.

PHOENIX

The Journal of the Classical Association of Canada

Revue de la Société canadienne des Etudes classiques

VOLUME XXVII, NUMBER 2

SUMMER, 1973

CONTENTS

Documents from Kourion: A Review Article, Part 1

ROGER S. BAGNALL and THOMAS DREW-BEAR 99

Kleemporos P. S. DEROW 118

More Missing Names (A.D. 260–395) T. D. BARNES 135

Prosopography: Payoffs and Pitfalls T. F. CARNEY 156

Book Reviews

WILLIAM F. WYATT, JR.: *The Greek Prothetic Vowel* OSWALD SZEMERÉNYI 180

ALISON BURFORD: *Craftsmen in Greek and Roman Society* CARL ROEBUCK 187

E. BADIAN: *Publicans and Sinners: Private Enterprise in the Service of the Roman Republic* T. P. WISEMAN 189

U. PAANANEN: *Sallust's Politico-social Terminology: Its Use and Biographical Significance* T. F. CARNEY 198

Short Reviews

STEFAN SINOS: *Die vorklassischen Hausformen in der Ägäis* J. WALTER GRAHAM 202

ANNE PIPPIN BURNETT: *Catastrophe Survived: Euripides' Plays of Mixed Reversal* JOHN R. WILSON 204

KONRAD KRAFT: *Der 'rationale' Alexander* CATHERINE I. REID 205

ROLAND HAMPE: *Sperlonga und Vergil* A. G. MCKAY 206

R. URBAN: *Historische Untersuchungen zum Domitianbild des Tacitus* T. F. BAXTER 207

GUNNAR RANSTRAND: *Pomponii Melae De Chorographia Libri Tres, and Beiträge zu Pomponius Mela* MARY ELLA MILHAM 208

WALTER K. SHERWIN, JR (Ed.): *Deeds of Famous Men (De Viris Illustribus)* G. V. SUMNER 209

ARMIN U. STYLOW: *Libertas und Liberalitas: Untersuchungen zur Innenpolitischen Propaganda der Römer* S. E. SMETHURST 210

Books Received 211

EDITORIAL COMMITTEE

Editor, T. M. ROBINSON

Acting Editor, W. McLEOD

Associate Editor, N. E. COLLINGE *Review Editor*, M. B. WALLACE

Secretary-Treasurer, PETER DEROW

EDITORIAL BOARD

E. G. BERRY, I. A. F. BRUCE, D. J. CONACHER, D. FASCIANO,
D. FISHWICK, W. G. FLETCHER, D. E. GERBER, H. F. GUTE, M. F. MCGREGOR,
A. J. MARSHALL, B. MOREUX, B. P. REARDON, J. M. RIST,
D. H. SAMUEL, L. E. WOODBURY

Correspondents: H. BARDON (Poitiers), G. P. GOOLD (Harvard),
C. J. HERINGTON (Stanford), J. PÉPIN (Paris), W. J. N. RUDD (Liverpool)

© The Classical Association of Canada/La société canadienne des
Etudes classiques 1973. All rights reserved.

PUBLISHED FOR THE CLASSICAL ASSOCIATION OF CANADA
BY THE
UNIVERSITY OF TORONTO PRESS